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Talepapir  

  

Besvarelse af samrådsspørgsmål O d. 24. april 2025 

 

Indledning 

 

• Mange tak for ordet – og tak til Ole Birk Olesen for sam-

rådsspørgsmålet, som jeg nu vil besvare. 

Besvarelse af spørgsmål O 
 

• Det er vigtigt, at Danmark har en velfungerende offentlig 

sektor. Og vi har som regering helt grundlæggende store 

ambitioner på velfærdssamfundets vegne, og hvordan vi 

sikrer en god velfærd. 

 

• Det forudsætter ansatte, der kan løfte meget forskellige 

opgaver. De er afgørende for, at vi har gode skoler, hvor 

børn lærer noget. Plejehjem, hvor de ældre, der har brug 

hjælp og pleje, mødes i deres ønsker og behov. Et politi, 

der kan skabe tryghed for os alle sammen.  

 

Offentligt
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• De offentlige ansatte gør hver dag en stor forskel for bor-

gerne. Det gælder i kommunerne, regionerne og staten. 

 

• Men der har, som spørgeren også er inde på, været en stig-

ning i statslige ansatte siden 2019. 

 

• Udviklingen skal blandt andet ses i lyset af, at beskæftigel-

sen generelt er steget i samfundet. I perioden fra 2019 til 

2024 er den offentlige beskæftigelse steget med over 

45.000 personer, mens den private beskæftigelse er steget 

med over 170.000 personer. Derudover har regeringen i 

fællesskab med en række af Folketingets partier - også Li-

beral Alliance - prioriteret at tilføre flere ressourcer til en 

række områder.  

 

• Det drejer sig for eksempel om midler til en styrkelse af 

skattevæsenet og forsvarsområdet. Her er der fra 2019 til 

2024 sket en stigning på knap 5.000 administrative års-

værk. Vigtige prioriteringer for at styrke sikkerheden og for 

at skabe et skattevæsen, der fungerer. Og jeg er glad for, at 

flere partier i Folketinget har valgt at være en del af disse 

aftaler og tage ansvar for udviklingen af vores fælles of-

fentlige sektor. Det gælder også, når Liberal Alliance er 

med. 
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• Når det så er sagt, så er der blevet ansat for mange til ad-

ministration. Og det er ikke holdbart i en tid, hvor vi som 

samfund skal prioritere vores ressourcer, så vi for eksem-

pel kan lave en fortsat udbygning af Forsvaret. 

 

• Senere i år vil regeringen fremlægge et statsligt arbejdspro-

gram. Regeringen er derfor i gang med at tage et nyt kig 

på, hvordan vi bedst løser de opgaver, som vi sidder med 

på tværs af staten. Ressourcerne skal bruges der, hvor de 

gør mest gavn. Regeringen vil derfor begrænse mængden 

af administration. Vi har sat os for at gøre noget ved det.  

 

*** 

 

• Jeg vil gerne nævne noget af det, som vi allerede har gjort 

som regering. 

 

• Med finansloven for i år aftalte vi sammen med SF og Ra-

dikale Venstre et opgavebortfald på godt 1.000 årsværk. 

Det vil få fuld virkning i løbet af 2025. 
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• Der skal lyde en stor tak til SF og Radikale Venstre for at 

tage ansvar. For det kræver nemlig konkrete tiltag, hvis vi 

vil gøre noget ved udviklingen. 

 

• Samtidig er regeringen i gang med at gennemføre den mest 

omfattende frisættelse af den offentlige sektor. Ikke blot i 

staten, men bredt set i den offentlige sektor.  

 

• Vi har nedlagt 98 kommunale ældretilsyn. Og i stedet op-

rettet ét samlet, tværkommunalt tilsyn. 

 

• På landets folkeskoler har vi givet lærerne mere frihed ved 

at reducere antallet af mål i lærerplanerne med 90 pct.  

 

• Og senest har vi sammen med flere af Folketingets partier 

(herunder også Liberal Alliance) besluttet en markant for-

enkling af beskæftigelsessystemet. 

 

• Det er alt sammen konkrete tiltag, der reducerer offentligt 

bureaukrati, og som bidrager til at frigive tid og ressourcer 

til den borgernære velfærd. Vi handler. 

 

*** 
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• Regeringen har allerede gjort meget, men der er behov for 

mere. Som allerede nævnt præsenterer regeringen derfor 

senere på året et statsligt arbejdsprogram. 

 

• Her vil vi indføre en række tiltag, der skal være med til at 

begrænse antallet af årsværk i staten. Arbejdsprogrammet 

vil være et centralt element i regeringens indsats for at 

skabe en endnu bedre offentlig sektor, hvor der er tid til 

den velfærd, der er tæt på borgeren. 

 

• Til sidst vil jeg gerne sige, at regeringen vil fortsætte med 

at følge udviklingen i antallet af administrative statsligt an-

satte tæt. Vi vil løbende holde øje med, hvor der sker stig-

ninger, og hvor der sker fald. 

 

• Mange tak for ordet. 
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